
  OSTERØY KOMMUNE  

Møteprotokoll 

for 

Formannskapet 
 

Møtedato: 05.02.2020 

Møtestad: Osterøy rådhus - heradsstyresalen 

Møtetid: kl. 13:00 – kl. 17:50 

 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Lars Fjeldstad SP Ordførar 

Hjalti Heimir Gislason H Varaordførar 

Rita Aud Tveiten AP Medlem 

Johannes Myklebust 
Bysheim 

AP Medlem 

Tone Mjelde SV Medlem 

Turid Bjørndal Njåstad SP Medlem 

Ellinor Therese Birkeland FRP Medlem 

Ragnar Tyssebotn FRP Medlem 

Jarle Skeidsvoll KRF Medlem 

  
Frammøtte varamedlemmer Parti Erstatter medlem 

Berit Moslett Borge H Vara for R. Tveiten i sak 
008/20 

Jørgen Varden AP Innkalla som vara i sak 
008/20, men måtte gå før 
saka kom opp 

Kjersti Ingolvsdotter Vevatne V Vara for J. Skeidsvoll 

Henrik Øksnes FRP Vara for R. J. Tyssebotn i sak 
008/20 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: Rådmannen og utvalssekretæren. Økonomisjef, sektorleiarar 
og HR-leiar var til stades ved orienteringa frå KS-konsulent. 
       
   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

001/20 Godkjenning av innkalling og sakliste 

002/20 Referatsaker og meldingar 

003/20 Godkjenning av møtebok 
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004/20 Delegerte saker 

005/20 4/4 - Hauge - Bruk av eigedom 

006/20 Espevoll næringsområde - Prinsipiell avklaring av fordeling av kostnadar for VA 

007/20 Erverv av eigedom til samlokalisering av tenester 

008/20 Prosjekt Arena for Næringsutvikling 

009/20 Finansielle måltal 

  

--------------------------------------------------- 

ORIENTERINGAR 

KS-konsulent v/seniorrådgjevar Chriss Kleve Madsen møtte og presenterte ei kostnadsanalyse for 

Osterøy kommune basert på Kostratal. 

Prosjekt Arena for Næringsutvikling 

Dagleg leiar i Osterøy utvikling AS, Tobby Sander Tomassen,  orienterte om arbeidet med prosjektet, 

finansiering og samarbeid med andre aktørar innan næringsutvikling/-samarbeid. 

-------------------------------------------------- 

Det vart ikkje gjort vedtak i tilknyting til orienteringane. 

-------------------------------------------------- 

 

 

001/20: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

   

   

05.02.2020 FORMANNSKAPET 

Det var ikkje merknader til innkalling og saksliste. 
 

FS - 001/20 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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002/20: Referatsaker og meldingar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 

    

05.02.2020 FORMANNSKAPET 

AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FS - 002/20 VEDTAK: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

003/20: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå    vert godkjend. 

   

   

05.02.2020 FORMANNSKAPET 

Retting til protokollen: 
"Sak 082/19 Budsjett 2020/økonomiplan 2020 - 2023 - Bjørn Tore Sund, V og Trude Tomren, MDG, 
møtte som representantar frå parti som ikkje er representert i formannskapet. Dei var dermed ikkje 
innkalla som vararepresentantar." 
 
Med denne rettinga vart protokoll frå 20.11.2019 vart godkjend. 
 

FS - 003/20 VEDTAK: 

Møteprotokoll frå 20.11.19 vert godkjend med slik retting som lagt fram i møtet. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

004/20: Delegerte saker 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Melding om delegerte vedtak vert teken til vitande. 
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05.02.2020 FORMANNSKAPET 

Ellinor Birkeland, FRP, tok opp spørsmål tidlegare avslutning av skuleåret, 18. juni  i staden for 21. 
juni, og då heller tidlegare oppstart etter sommarferien. 
 
Formannskapet slutta seg til å oppmoda administrasjonen om å vurdera denne endringar. 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

FS - 004/20 VEDTAK: 

Melding om delegerte vedtak vert teken til vitande. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

005/20: 4/4 - Hauge - Bruk av eigedom  

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Formannskapet vedtek å nytte det erverva eigedom til bustad, barnehage og LNF 
(tilleggsareal/erstatningsareal) i høve til vedlagte kart. 

   

   

05.02.2020 FORMANNSKAPET 

Turid B. Njåstad, SP, gjorde slikt framlegg:  "Formannskapet vedtek å nytte det erverva eigedom til 
barnehage og LNF (tilleggsareal /erstatningsareal) i høve til vedlagt kart. Gamle riggtomta skal 
tilbakeførast til landbruksareal i samsvar med planføresegnene for Borgotunellen." 
 
Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversend heradsstyret utan innstilling." 
 
------------------------------------------- 
Det vart halde pause i drøftingane  frå kl. 15.30 - kl. 15.35 med gruppemøte for Venstre. 
--------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
FRP sitt framlegg    - fall med 7 røyster (2SP,1H,2AP,1V,1SV) mot 2 røyster (2FRP) 
 
Alternativ avrøysting 
Rådmannen sitt framlegg  - 1 røyst (1H) 
SP sitt framlegg                 - 8 røyster (2SP,2AP,2FRP,1SV) 
 

FS - 005/20 VEDTAK: 
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Innstilling til heradsstyret: 
"Formannskapet vedtek å nytte det erverva eigedom til barnehage og LNF (tilleggsareal 
/erstatningsareal) i høve til vedlagt kart. Gamle riggtomta skal tilbakeførast til landbruksareal i 
samsvar med planføresegnene for Borgotunellen." 
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

006/20: Espevoll næringsområde - Prinsipiell avklaring av fordeling av kostnadar for VA 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alternativ 1: Formannskapet vedtek at kommunen skal ta låg risiko.  

Alternativ 2: Formannskapet vedtek at kommunen skal ta middels risiko.  

Alternativ 3: Formannskapet vedtek at kommunen skal ta høg risiko.  

 

For alle alternativ gjeld at formannskapet gir rådmannen mynde til å forhandle og utarbeide ein 
avtale som skal på høyring og følgje reglane for inngåing av utbyggingsavtalar. Kostnaden 
finansierast gjennom sjølvkost. 

   

   

05.02.2020 FORMANNSKAPET 

Ellinor Birkeland, FRP,  bad om vurdering av sin habilitet som nabo til Nils Skjerping, leiar for Osterøy 
Entreprenør AS.  Ho tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap - Henrik Øksnes, FRP, møtte som 
vara - 9 medlemmer/varamedlemmer til stades. 
 
AVRØYSTING - habilitet 
Ellinor Birkeland vart samrøystes kjend gild. 
 
 
Formannskapet fann at det ikkje låg føre opplysningar som tilseier at ho er ugild etter fvl. § 1. ledd. 
Formannskapet si vurdering er vidare at naboskap i seg sjølv ikkje medfører ugildskap etter same lov, 
2. ledd .... likeså er han ugild når andre særegne forhold foreligger so er egnet til å svekke tilliten til 
hans upartiskhet, blant annet skal legges vekt på om avgjørelsen i saken kan innebære særlig fordel, 
tap eller ulempe for ham selv eller noen som har nær personlig tilknytning til. 
 
------------------------------------------------- 
Henrik Øksnes, gjekk frå møtet og Ellinor Birkeland kom tilbake til møtet - 9 
medlemmer/varamedlemmer til stades. 
-------------------------------------- 
 
Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversend heradsstyret utan innstilling. 
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Rådmannen får i oppdrag å koma med oppdatert pris på vatn og kloakk gjennom Mjeldalen - Veseth, 
samt prisoverslag frå Espevoll til Hauge som skal leggjast ved saksdokumenta til heradsstyret." 
 
Framlegget vart ikkje røysta over, jfr. utsetjingsframlegg. 
 
Hjalti H. Gislason, H, gjorde slikt framlegg: "Saka vert utsett til Formannskapet / Heradsstyret har fått 
høve til å høyra meir om Osterøy Entreprenør og Vassbakk og Stol sine planar for Espevoll 
næringsområde. Grunngjeving: Dette kan verta ei omfattande investering for kommunen som 
potensielt kan påføra innbyggjarane ein auke større i VA-avgifter. Det ein ikkje veit er kva kommunen 
får att for sin risiko, korleis risikoen kan reduserast, kva kostnadane vert til VA-utbygging i dag frå 
Hauge og/eller Mjeldalen, eller kva utbyggjar sine planar er om rekkje på arbeidet eller framdrift." 
 
Framlegget vart ikkje røysta over, sjå nytt framlegg. 
 
Hjalti H. Gislason, H, gjorde slikt nytt framlegg: "Saka vert utsett. Formannskapet/Heradsstyret 
ynskjer å høyra meir om Osterøy Entreprenør og Vassbakk og Stol sine planar for Espevoll 
næringsområde. Vi vil vita korleis desse planane er knytt til K5 (E16) og kva konsekvensar det 
prosjektet har for framdrifta til utbygginga av Espevoll. 
 
Grunngjeving: Dette vil verta ei omfattande investering for kommunen som potensielt kan påføra 
innbyggjarane ein større auke i VA-avgifter. Det ein ikkje veit er kva kommunen får att for sin risiko, 
korleis risikoen kan reduserast, eller kva kostnadane vert til VA-utbygging i dag frå Hauge og/eller 
Mjeldalen." 
 
AVRØYSTING - utsetjing 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke.  
 

FS - 006/20 VEDTAK: 

"Saka vert utsett. Formannskapet / Heradsstyret ynskjer å høyra meir om Osterøy Entreprenør og 
Vassbakk og Stol sine planar for Espevoll næringsområde. Vi vil vita korleis desse planane er knytt 
til K5 (E16) og kva konsekvensar det prosjektet har for framdrifta til utbygginga av Espevoll. 
 
Grunngjeving: Dette vil verta ei omfattande investering for kommunen som potensielt kan påføra 
innbyggjarane ein større auke i VA-avgifter. Det ein ikkje veit er kva kommunen får att for sin 
risiko, korleis risikoen kan reduserast, eller kva kostnadane vert til VA-utbygging i dag frå Hauge 
og/eller Mjeldalen." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 16.40 – kl. 16.45.  

Jørgen Varden, AP, gjekk frå møtet i pausen. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Sak 008/20 vart av omsyn til innkalla varamedlemmer handsama etter sak 006 og før sak 007/20 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

008/20: Prosjekt Arena for Næringsutvikling 

 

Rådmannen sitt framlegg: 
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  
 
«Osterøy kommune utset «forprosjekt Arena for Næringsutvikling» på ubestemt tid. Heradstyret 
ber Osterøy Utvikling AS om å utvikle eit samarbeid med kommunen vv/sektor for 
samfunnsutvikling med basis i banklokalet på Lonevåg og den årlege løyvinga på 150.000,- til 
næringsarbeid i kommunen. Heradsstyret ber om ei oversikt frå Osterøy Utvikling AS innan 
01.04.2020 på konkrete tiltak som kan gjennomføres innan ramma på 150.000,- og dei ressursane 
som Osterøy kommune v/sektor for Samfunnsutvikling disponerar.» 

   

   

05.02.2020 FORMANNSKAPET 

Johannes M. Bysheim, AP, bad om vurdering av sin gildskap som styremedlem i Osterøy utvikling AS. 
Formannskapet tok og opp spørsmål om gildskap for Rita Tveiten, AP, som styreleiar i Osterøy 
utvikling AS og Ragnar J. Tyssebotn, FRP, som styremedlem i Osterøy utvikling AS. 
 
Dei tre tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap - Berit M. Borge, H og Henrik Øksnes, FRP, møtte 
som vara - 8 medlemmer/varamedlemmer til stades. 
 
AVRØYSTING - gildskap 
Johannes M. Byheim                - vart samrøystes kjend ugild 
Rita Tveiten                 - vart samrøystes kjend ugild 
Ragnar J. Tyssebotn   - vart samrøystes kjend ugild 
 
Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6, 1. ledd, bokstav e, nr. 2 En offentlig tjenestemann er ugild til 
å tilrettelegge grunnlaget for en avgjørelse eller treffe til å treffe avgjørelse ei en forvaltningssak .... 
når han er medlem av styret ... for et selskap som er part i saken.  
 
------------------------------------------------ 
Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 17.05 - kl. 17.10 med gruppemøte for FRP og for V og H. 
------------------------------ 
 
Ordføraren gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversend heradsstyret utan innstilling." 
 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting 
Rådmannen sitt framlegg  - 0 røyster 
Ordføraren sitt framlegg  - samrøystes 
 

FS - 008/20 VEDTAK: 

"Saka vert oversend heradsstyret utan innstilling." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Sak 007/20 vart av omsyn til innkalla varamedlemmer handsama etter sak 008/20. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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007/20: Erverv av eigedom til samlokalisering av tenester 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Formannskapet vedtek å kjøpe eigedomen gnr. 4 bnr. 100 for 30 millionar og set av inntil 11 
millionar til ombygging/tilpassing av eigedomen. 
 

   

   

05.02.2020 FORMANNSKAPET 

Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversend heradsstyret utan innstilling." 
 
Hjalti H. Gislason, H, gjorde slikt framlegg: "Formannskapet vedtek å ikkje kjøpa eigedomen 4630-
4/100 til samlokalisering av brann- og ambulansetenester. I staden skal kommunen byggja eit nytt 
bygg til dette spesialistføremålet, og administrasjonen er bedt om å finna eit høveleg areal nærare fv. 
566 for det. Samla kostnadsramme for tomt og bygg er uendra, 41 millionar." 
 
 
AVRØYSTING 
FRP sitt framlegg  -    fall med 7 røyster (2SP,1H,2AP,1V,1SV) mot 2 røyster (2 FRP) 
 
Alternativ avrøysting 
rådmannen sitt framlegg -   5 røyster (2SP,2AP,1SV) 
Høgre sitt framlegg  -   4 røyster (1H,1V, 2FRP) 
 

 

FS - 007/20 VEDTAK: 

"Formannskapet vedtek å kjøpe eigedomen gnr. 4 bnr. 100 for 30 millionar og set av inntil 11 
millionar til ombygging/tilpassing av eigedomen." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

009/20: Finansielle måltal 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
«I samsvar med kommunelova § 14-2 bokstav c, vedtek Heradsstyret desse finansielle måltala for 
komunenen sin økonomi: 
Netto driftsresultat skal over tid utgjere 1,75 % av netto driftsinntekt. 
Gjeldsgrad skal over tid ikkje overstige 70% (korrigert gjeld) av driftsinntekt. 
Disposisjonsfond skal over tid utgjere 4 % av brutto driftsresultat.» 
 

   

   

05.02.2020 FORMANNSKAPET 
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AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg - samrøystes tilrådd 
 
 

FS - 009/20 VEDTAK: 

Inntilling til heradsstyret: 
«I samsvar med kommunelova § 14-2 bokstav c, vedtek Heradsstyret desse finansielle måltala for 
komunenen sin økonomi: 
Netto driftsresultat skal over tid utgjere 1,75 % av netto driftsinntekt. 
Gjeldsgrad skal over tid ikkje overstige 70% (korrigert gjeld) av driftsinntekt. 
Disposisjonsfond skal over tid utgjere 4 % av brutto driftsresultat.» 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Andre saker/spørsmål 

 

Budsjett 2020/økonomiplan 2020 – 2023 

Rådmannen informerte om kontakt med fylkesmannen. Budsjettet må rettast slik at alle lovmessige 

krav til innhald er oppfylte. Prøver å få fylkesmannen til å koma til eit møte med formannskapet eller 

heradsstyret. Ved innmelding i Robek har kommunen frist til 30. juni med å vedta ein plan for korleis 

ein skal koma ut att. Viktig med  innspel frå formannskapet på kva strukturelle grep som kan gjerast i 

denne situasjonen. Administrasjonen har hatt ein nyttig gjennomgang med KS-konsulent, slik at ein 

no har eit betre grunnlag for å vurdera kva endringar som kan/bør gjerast. 

----------------------------------------------- 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Til å skriva under møteprotokollen saman med ordførar vart desse valde: Johannes Myklebust 

Bysheim og Kjersti I. Vevatne 

 

 

 

Lonevåg, 10.02.2020 

 

 

 

Bente Skjerping 

utvalssekretær 

 

 

 

 

 

---------------------------------------     ---------------------------------------    ------------------------------------- 

Lars Fjeldstad                                 Johannes Myklebust Bysheim     Kjersti I. Vevatne 
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ordførar 
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